

Ang Deseret Silk Association gitukod ubos sa pagpangulo sa Kinatibuk-ang Presidente sa Relief Society nga si Zina D. H. Young.

Ang organisasyon sa Primary nagsugod.

Ang Relief Society miestablisar sa Deseret Hospital.

“Ang Relief Society . . . unang naorganisar hapit tunga sa siglo na ang milabay . . . sa paghatag og temporal nga mga panalangin ngadto sa kabus ug timawa: ug sa paghatag og kadasig ngadto sa maluyahon, ug pagpugong sa mga masalaypon, ug alang sa mas maayo nga paglambo, ug paggamit sa mga pagbati sa kalooy ug gugma sa babaye, nga siya makabaton og oportunidad nga makaangkon og espirituhanong kalig-on, ug gahum sa paghimo og mas dakong kaayohan diha sa buhat sa katubanan sa tawhanong pamilya.”⁸—Zina d. H. Young

1875



1876

Si Emmeline B. Wells nangulo sa bag-ong programa sa pagtipig og bugas.



1878

1880

Ang ika-duha nga Kinatibuk-ang Kapanulohan sa Relief Society gi-set apart.

1882



1887

Ang mga babaye sa Relief Society mi-organisar sa Utah ug Idaho nga mga grupo sa Woman Suffrage Organization niadtong 1889.⁷



ZINA D. H. YOUNG
1888

1889

Si Presidente Zina D. H. Young mi-organisar sa unang kinatibuk-ang komperensya sa Relief Society.

1890

1891

Ang Relief Society usa ka charter member sa National Council of Women sa Estados Unidos.

Ang

labing dugay

nga ekonomikanhong paningkamot sa Relief Society mao ang programa sa pagtipig og bugas: 1876–1918. Atol sa kaku-lang sa trigo sa dayon nang tapos sa Unang Gubat sa Kalibutan, ila kining gibaligya tungod sa dili kabalibaran nga hangyo sa gobyerno sa U.S. Ang kwarta nga nakita sa pagbaligya og trigo gigamit sa pagpakunhod sa gidaghanon sa mga namatay nga manganakay nga inahan ug mga masuso, gigasto sa mga clinic alang sa mabdos nga mga babaye ug gagmayng mga bata, gipasiugda og mga klase sa pag-atiman sa lawas, ug sa pagpundo og mga suplay alang sa pagpanganak.

mga Apostoles, mitambag kanato, “Pagkat-on alang sa inyong kaugalingon kon si kinsa gayud kamo. Pangutan-a ang inyong Langitnong Amahan sa pangalan ni Jesu-kristo unsa ang Iyang gibati mahitungod kaninyo ug sa inyong misyon dinhi sa yuta. Kon kamo mangayo uban sa tinuod nga katuyoan, sa kadugayan ang Espiritu mohunghong og makapausab sa kinabuhi nga mga kamatuoran diha kaninyo. I-rekord kadto nga mga impresyon, ribyuha kini kanunay, ug sunda kadto nga mga impresyon nga walay pagkasayop.”

“Ako mosaad kaninyo nga kon kamo mosugod sa pagkakita bisan daklit lang kon unsay pagtan-aw sa inyong Langitnong Amahan kaninyo ug unsay Iyang gilauman nga inyong buhaton alang Kaniya, mausab gayud ang inyong kinabuhi!”⁵ Adto sa templo ug paminaw! Paminaw kon si kinsa kamo ug unsay inyong buhaton.

3. Sa unsang paagi nga ang mga babaye nga busy kaayo sa kinabuhi makatagamtam gihapon sa mga panalangin sa Relief Society?

Sister Stephens: Mag-agad kana sa pagbaton og tukma nga mga prayoridad. Bag-o lang kong migahin og panahon sa West Africa, ug nakakita ko og mga babaye nga maglukdo og tubig gikan sa atabay

matag adlaw ug dayon motrabaho aron makatabang sa pagsangkap sa ilang mga pamilya. Usahay mabug-atan ko sa kakabus nga akong nasaksihan. Dayon nakig-uban ko sa mga miyembro sa Simbahan diha sa mga miting sa pagbansay nga nagsul-ob og hayag, puti nga mga polo ug hinimo sa balay nga mabulukon nga mga sinina.

Gitudloan ko nga kining mga tawhana buhong sa mga butang nga dili mapalit og kwarta. Nakatunan nako nga ilang unahon ang labing importanting mga butang. Ang ebanghelyo



mao ang makahuluganon kaayo alang kanila. Miingon sila kanako, “Wala koy gikinahanglan bisan unsa. Aduna na ako sa tanan nga akong gikinahanglan—aduna koy ebanghelyo ug akong pamilya.” Kon unahon nato ang labing importanting mga butang, ang ubang mga butang mahimong dili na kaayo importante kanato.

4. Unsay matanyag sa Relief Society ngadto sa batan-ong mga babaye?

Sister Burton: Ang batan-ong mga babaye adunay oportunidad nga makatabang sa pagtuman og panagna sa dihang mouswag sila ngadto sa Relief Society. Niadtong 1979, si Presidente Spencer W. Kimball (1895–1985) nanagna nga ang maa-yong mga babaye sa kalibutan “mapaduol sa Simbahan sa tumang kadaghan . . . sa kahimtang nga ang mga babaye sa Simbahan makita nga talagsaon ug lahi—sa malipayong paagi—gikan sa mga babaye sa kalibutan.”⁶ Nagkinahanglan kita sa talagsaong mga gasa, panglantaw, ug mga talento nga dala sa batan-ong mga babaye nga makatabang sa pagtuman niini nga panagna.

Sa panagna ni Presidente Kimball, si Presidente Russell M. Nelson miingon niadtong 2015 ngadto sa kabayen-an sa tanang edad—lakip ang batan-ong mga babaye, “Kamo ang